

DVB TV timetable

.debateTwitter@dVBdebate

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group ကနေ အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးကာ ဒီဗီဘီ ရုပ်သံ လိုင်းကနေတစ်ဆင့် ထုတ်လွှင့် ပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
“Does Burma nurture its nature?”
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ `` မြန်မာ့ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် သဘာဝဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး `` ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံဟာ တွင်းထွက်နဲ့ သဘာဝ အရင်းအမြစ်တွေ ပေါကြွယ်ဝပေမယ့် စီမံခန့်ခွဲမှု အလွဲတွေနဲ့ ထင်သလို ပြုလုပ်နေတာတွေကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုအနိမ့်ဆုံးနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ ဖြစ်နေဆဲပါ။

သမ္မတဦးသိန်းစိန် အစိုးရလက်ထက်မှာ သဘာဝ သယံဇာတ တူးဖော် ထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းများ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ဖော်ဆောင်ရေး EITI အဖွဲ့ဝင် ဝင်ဖို့ ကြိုးစားလာတာ တွေ့ရပါတယ်။ EITI ဘုတ်အဖွဲ့က အခုနှစ် ၂၀၁၄ ဇူလိုင်လမှာတော့ EITI အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လျှောက်ထားမှုကို လက်ခံခဲ့ ပါတယ်။

ထားဝယ်ဘက်က ကျေးရွာတချို့မှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ်က ကျောက်မီးသွေး ထုတ်လုပ်တဲ့ စီမံကိန်းကို စတင်လုပ်ကိုင်တာမှာ ကုမ္ပဏီနဲ့ ဒေသခံတွေအကြား သဘောထား တင်းမာမှုတွေ ဖြစ်ခဲ့ဖူးပါတယ်။

အင်းလေးကန်ရဲ့ ရှေ့နောက်တောင်တန်းတွေမှာလည်း ၂၀၀၂ ခုနှစ် ကတည်းက သစ်ပင်ခုတ် တောင်ယာစိုက်တာတွေ၊ မီးသွေးဖုတ်တာတွေ၊ ကျွန်းများပေါ်က ပိန်းပင်တွေကို အခြောက်လှန်းပြီး တရုတ်ပြည်ပို့တာတွေဟာ အင်းလေးကန်နဲ့ သူဝန်းကျင်က သဘာဝ သယံဇာတတွေကို ပျက်စီးစေခဲ့ပါပြီ။ အဲဒီတစ်ခုက ငှက်တွေကိုလည်း စားကျက်မြေ ရှားပါးစေခဲ့ပါတယ်။

တိုင်းပြည်ရဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးမယ့်အရေးကို မစဉ်းစားဘဲ လက်လွတ်စပယ် လုပ်တာတွေကြောင့် သဘာဝရဲ့ ဒဏ်ခတ်မှုကို စတင်ခံစားနေရပြီလို့ မြန်မာ့ထိပ်တန်း အတိုက်အခံ နိုင်ငံရေးသမားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောဖူးပါတယ်။

တကယ်တော့ မြန်မာပြည်သူတွေအတွက်သာမက ကမ္ဘာ့ပြည်သူတွေအတွက်ပါ သဘာဝဝန်းကျင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှု မရှိရလေအောင် နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းကနေ ဆိုင်သူအားလုံးက ပါဝင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြဖို့ လိုပါတယ်။ အစိုးရ၊ ဒေသအာဏာပိုင်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ လူပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေအပြင် ပြည်သူတွေရဲ့ အသိအလိမ္မာ ဉာဏ်ပညာပေါင်းပြီး အားလုံး စုပေါင်း ညီညာ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါမှ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ကို လက်ရှိအနေအထားကနေ ပိုပြီး ဆိုးရွားစွာ မပျက်စီးအောင် ထိန်းနိုင်ကြမှာပါ။

ဒီနေရာမှာလည်း အပြောလွယ်သလောက် အလုပ်ခက်ပါတယ်။ ဥပဒေရေးရာတွေကို တိကျစွာ လိုက်နာ စောင့်ထိန်းကြအောင် ကြီးကြပ် ကွပ်ကဲရတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ သဘာဝဝန်းကျင်

ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ငွေကြေးကုန်ကျစရိတ်နဲ့ နည်းပညာဆိုင်ရာ လိုအပ်မှုတွေလည်း ရှိနေပါတယ်။

မြန်မာကို ဒီထက်မပျက်စီးစေဖို့ ဒီသတင်းပတ် စနေ (နိုဝင်ဘာ ၈၊ ၂၀၁၄) မနက် ၁၀ နာရီခွဲမှာ တင်ဆက်သွားမယ့် DVB Debate မှာ ဆွေးနွေး ငြင်းခုံ အဖြေရှာ ကြည့်နိုင်ပါတယ်။

သူတို့အမြင်

`` Inclusive Green Economy အားလုံးပါဝင်ဖို့ လိုတဲ့အပြင် လူမှုစီးပွားနဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ကိုလည်း ထိခိုက်မှုမရှိတဲ့ green economy ဖြစ်ဖို့ပဲ လိုတယ် `` ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက် - သမ္မတစီးပွားရေးဆိုင်ရာအကြံပေး။

`` လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေဟာ တကယ့်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကို ရှေးရှုတဲ့ မူဝါဒတွေ ဖြစ်သင့်တယ် `` ဦးမောင်မောင်သန်း - ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ကျွမ်းကျင်သူ။

`` ဖယ်လိုက်တဲ့ မြေကြီးတွေကြောင့် ရေစီးရေလာပိတ်တာတွေ၊ တူးဖွဲ့သတ္တုကြောင့် မြေပေါ် မြေအောက် ရေညစ်ညမ်းတာတွေ၊ ဘယ်အချက်တွေက ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်စေသလဲ ဆိုတာတွေကို တင်ပြခိုင်းတယ် `` ဦးဇော်ဝင်းသန်း - ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဓာတ်သတ္တုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဌာန။

`` အနှစ် ၂၀ ကျော်က ဖြစ်ခဲ့တဲ့ ဒဏ်ရာဒဏ်ချက်တွေက တော်တော်ပြင်းတော့ ကျနော်တို့က ကုစားနေရတယ်။ ကျနော်တို့မှာ ပြဿနာပေါင်း သောင်းခြောက်ထောင်နဲ့ ဘာကို စလုပ်လို့ လုပ်ရမှန်းမသိဘူး `` တော်ဝင်နင်းဆီဦးစိုးညွန့် - အင်န်အယ်လ်ဒီ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ။

Information links:

- www.shwe.org
- <https://eiti.org/Myanmar>
- <http://www.worldbank.org/>
- <http://myanmareiti.org/presidential-decree>
- <http://www.myanmarsurveyresearch.com/>